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Bestyrelsesmøde Balleskolen  
 

Dato & tid: 23. oktober 2024 18.30-21.00 

Sted: Pyramiden 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter: Inaluk Lynge, Troels Lomholt, Ulrik Skousbøll Christensen, Marie Furbo Carlsen, 

Rikke Nørgaard Steen, Carsten Ørum Skytt, Martin K. Mollerup 

Suppleanter: Susanne Gade Clausen, Maibritt Mardahl 

Medarbejderrepræsentant: John Togsverd og Jeppe Bjerre Petersen 

Elevrepræsentanter: Melanie 9. kl. og Sarah 8. kl. 

Ledelsen: Morten Lomborg, Vibeke Brokholm Rod og Susanne Kilian 

Sekretariat: Vibeke Brokholm Rod 

Afbud: Marie, Susanne Kilian, Rikke, Maibritt Mardahl, Melanie og Sarah 

Referent: Vibeke 

Dagsorden og referat:  

1. Godkendelse af dagsorden 

Rammesætning af mødet v. Carsten (10m) 

Godkendt 

 

2. Datainformeret skolebestyrelsesarbejde – men hvordan? 

Oplæg v. Morten, herefter drøftelse (20m) 

Morten uddyber hvad der kan forstås ved datainformeret skolebestyrelsesarbejde 

 

Eksempler på formelle data på en skole: 

Kvantitative data; elevtrivsel, karaktergennemsnit, medarbejdertrivsel/APV, CFU 7.-9. klasse 

Kvalitative data: Interviews, samtaler, dialog; UVM, MUS, LUS, TUS, mødefora, samtaler 

 

Eksempler på uformelle data på en skole: 

Den daglige dialog, kaffesak, ”vandrørene”, samtaler, åbent skolelederkontor, når vi det, vi skal? Reaktioner på 

en teaterkoncert eller anden oplevelse på skolen. 

 

Andre data: konfliktniveau, fremmøde, økonomidata, mm. 

 

Hvordan behandler vi data i bestyrelsen? Hvordan sikrer vi, at det vi står på er validt, så vi handler 

datainformeret? 

 

Kommentarer fra bestyrelsen fra drøftelsen: 
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- At være nysgerrig og se mønster 

- Alle data er vigtige for os 

- Kvantitative data kan ofte være en ”pligt” og kan være svære at diskutere/drøfte i plenum. Bliver det 

bedre, hvis der er en tovholder på et område – har et ejerskab til det? 

- Vi har en del data, men vi bruger det ikke og kigger ikke på det. Hvordan får vi mere data på bordet i 

bestyrelsen? 

- Vi arbejder i et ”blødt” felt med fokus på dannelse. Derfor kan det blive svært at kigge på de kvantitative 

data, som ikke fortæller os noget om det. Det er ”skal” opgaver, og hvordan bruger man dem, så det giver 

mening. 

- Kunne ledelsen under punktet ”Nyt fra ledelsen” inddrage de kvalitative data til bestyrelsen? 

 

Bestyrelsen bakker forslaget op om at lave små drøftelsesgrupper inden for de forskellige områder, dermed 

vi får kigget på det, vi skal og på en kvalificeret måde. Morten skriver ud til bestyrelsen, når der er data 

der skal behandles og fremlægges i bestyrelsen. Dermed kan bestyrelsen melde tilbage, hvem der ønsker at 

deltage i sådan en gruppe.  

Næste undersøgelse er Undervisningsmiljø vurdering og CFU, og der mangler en drøftelse af 

forældretilfredshedsundersøgelsen og karaktergennemsnit. 

 

3. Nyt fra…  

Orientering (20m) 

• Ledelsen: Pædagogisk døgn. Nyt om udeområder. Skolen vokser. Fælles feriepasning. 

Morten gennemgår de punkter, som der pt. arbejdes på i perioden oktober – november: 

- Teaterkoncert i uge 46,  

- Projektet karakterdannelse, og hvordan vi kommunikerer ud omkring sådan et projekt, u 

- Udvikling af vores musikprofil 

- Elevernes stemme 

- Teknologiforståelse og FabLab på skolen 

- Ejerskab til den lokale skole  

- Afholdelse af MUS-samtaler for personalet. 

 

Udeområder: Kasper (pædagog i SFO) er i gang med at tegne skolens område og gøre det mere visuelt. Her 

er de nye eventuelle tiltag/ønsker tegnet ind på oversigten: multibaner, bålrum, uderområde for de store, 

forskønnelse af fliserne ud mod boldbanerne, pannabaner. 

Morten sender projektforklæde og ansøgning af sted til kommunen i denne uge (43).  

Vi tager punktet på til næste skolebestyrelsesmøde. 

 

Skolen vokser: Der er ikke noget nyt i forhold til de undersøgelser der er lavet på skolen. Der har været folk 

ude og måle skolen op og haft møde med Morten om skolens pædagogiske platform osv. dermed der er en 

opmærksomhed på det. 

 

Fælles feriepasning: I år er det Balleskolen og Skægkærskolen der står for den fælles feriepasning, og 

Balleskolen skal have ugerne i sommerferien 2025. 
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• Bestyrelsen: Opsamling bestyrelseskursus. Stort dialogforum DSFU 4.11 

Marie, Maibritt, Martin, Carsten og Morten var til bestyrelseskursus. Det var en god aften, og det 

var rart at have en aften sammen, hvor man bliver klogere på bestyrelsesarbejde. 

Generel opfordring til, at vi i bestyrelsen er i ”helikopteren” og kigger fremad. Vi skal have en 

proaktiv måde at arbejde med tingene på. 

 

Stort dialogforum den 4. november: Carsten deltager som formand sammen med Morten. 

Elevrådsrepræsentanter er også inviteret, og Morten er i dialog med dem herom. 

 

• Elevråd: Udeområder, motionsdag, bagerumsmarkedspenge, mm. 

Morten informerer: 

Fokus på trivselsfremmende aktiviteter i elevrådet og motionsdagen gik rigtig godt. 

• Medarbejderne: Teaterkoncert, APV, mm. 

APV: Vi forventer, at der er stor besvarelsesprocent, og vi forventer at resultatet er bedre end 

tidligere. Jeppe og Morten har udarbejdet plan for arbejdet med undersøgelsen i medarbejdergruppen 

og vil løbende informere bestyrelsen herom. 

 

Teaterkoncert: skolen er godt i gang med planlæggelsen og der er god stemning om det. 

 

I medarbejdergruppen er der en god stemning. Man mærker at have en fuldtallig ledelsen, som gør at 

medarbejderne kommer tættere på ledelsen og sagstiderne er kortere.  

 

4. Økonomi – budgetopfølgning ved Martin og Morten 

Oplæg fra økonomiudvalg, drøftelse og beslutning om godkendelse (30m) – læs bilag 

Herudover indledende drøftelse af ønsker til budgetlægningen for næste skoleår, så ledelsen og 

økonomiudvalget kan gå i gang med arbejdet. Hvad drømmer vi om for Balleskolen? 

 

Morten fremlægger et bud på, hvordan en fremtidig oversigt kunne se ud til bestyrelsen, dermed det er mere 

overskueligt at holde tilsyn med skolens budget, som skolebestyrelsen skal. Morten og Pernille har udarbejdet 

et forslag til, hvordan det fremadrettet kunne se ud – en form for ”husholdningsbudget”. 

 

Kommentarer fra bestyrelsen til formen: 

- Opfordring til at det er tydeligt, hvad der er til fritidsdelen og til skoledelen, da de skal holdes adskilt. 

- Tiltalende at tallene trækkes direkte fra et system 

- Ønske om at man løbende kan se, om tallene stemmer med det der er budgetteret, dermed det er tydeligt 

hvor der evt. overbudgetteres.  

- Arket/oversigten skal være genkendeligt 

- Det korrigeret budget skal fordeles ud 

- Vi kan ikke se månedsvis, hvor stort driftsunderskuddet evt. er 

Morten efterspørger, om bestyrelsen kan godkende formen til fremtidig brug, dermed økonomiudvalget kan 

arbejde videre? Bestyrelsen ønsker at økonomiudvalget arbejder videre inden endelig godkendelse af formen. 



4 

 

Bestyrelsen drøfter budgettet, og hvilke behov der er for at kunne følge budgettet. Bestyrelsen ønsker 

fremadrettet at beholde økonomiudvalget som kigger nærmere ind i tallene og er analytiske omkring, hvor der 

kan være eventuelle udfordringer o.a. Dette fremlægges for den øvrige bestyrelse inden godkendelser. 

På nuværende tidspunkt er det ikke ledelsens vurdering, at vi ser ind i reduceringer i personalet på baggrund 

af et underskud.  

Økonomiudvalget har ikke beslutningsmyndighed. Opfordring til at den øvrige bestyrelse er kritiske over for 

de fremlæggelser som økonomiudvalget fremlægger. 

 

Budgetopfølgningen flyttes til næste møde 

Budget 2025 og prioriteringer heraf sættes på til næste møde (det første punkt på dagsordenen) 

 

5. Pause, kaffe og snacks (5m) 

 

6. Princip 

Revideret BYOD princip til, præsentation drøftelse og godkendelse. Oplæg v. Morten (10m) – læs bilag 

Aftale om, hvilket princip, vi tager fat i som det næste. 

Morten har revideret BYOD-princippet ud fra de input, han fik fra sidste møde. 

Princippet er godkendt, hvis nedenstående sætning ændres: 

-”Kommunikationen varetages af kontaktlæreren”. Sætningen skal ændres til: ”Kommunikationen varetages af 

skolen”. 

 

7. Forretningsorden 

Revideret forretningsorden præsenteres og lægges op til beslutning (10m) – læs bilag 

Udskudt til næste møde. Carsten modtager skriftlige forslag til rettelser inden mødet næste gang 

 

8. Skolens visionspil (såfremt tiden løber, udskydes dette punkt til kommende møde) 

Oplæg v. Morten, herefter drøftelse og aftaler om det videre arbejde i SB-regi (20m) – læs bilag 

Udskudt til næste møde 

 

9. Eventuelt 

• Forslag om tema på næste SB: Ny aftale om Folkeskolen. Hurtig beslutning om dette. 

Udskudt til næste møde.  

• Venneforening? Ved Susanne Gade Clausen.  

Opfordring til at nogen i bestyrelsen inviterer ind til at lave en venneforening i Balle 

Punktet tages med på næste bestyrelsesmøde som en drøftelse 

• Elevforespørgsel på en tidslinje i forhold til udeområder 

Kan bestyrelsesmøder holdes rundt på skolen i stedet for i Pyramiden hver gang? 

Drøftelse på næste møde; Hvordan arbejder vi med forældrehenvendelser. Carsten ønsker at forslag 

formuleres skriftligt til Carsten inden møderne 

• Et ønske om at der i bunden af referaterne tydeliggøres hvilke opgaver der er uddelegeret, og til hvem. 

Dette besluttes og gøres fremadrettet 

• Næste møde afholdes i 7. årgangshus og Jeppe invitere til at fortælle om ham selv og hvordan en 

typisk hverdag i udskolingen ser ud. 
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